

中國文化大學博士班學位審定表

一、院系所組：文學院 哲學與歷史學系 史學博士班

二、授予學位：文學博士

三、適用年度：115 學年度起入學新生適用

四、最低畢業學分數：24 學分

五、承認他所（含國內、外）學分數：0 學分

六、必修科目

科目代號	科目名稱	學分數	時數	備註（說明）
J199	論文研撰專題	2	2	
	合計	2	2	

七、基礎學科（以同等學力資格或非相關學系畢業之錄取者，入學後須補修下列基礎學科）

	科目名稱	學分數	時數	備註（說明）
1	史學方法與論文寫作	2	2	
2	中國史學研究	4	4	
3	西洋史學研究	4	4	二選一
4	四大專業學群課程	4	4	
	合計	10	10	

八、博士班資格考試科目

【考科一】※八選一(視研撰之博士論文內容選一個相關大斷代)

中、西 上古史專題研究

中、西 中古史專題研究

中、西 近世史專題研究

中、西 近代現代史專題研究

【考科二】選一門曾修習及格且與博士論文相關之科目

九、資格考試相關規定

■需修習滿系所組規定之課程及最低畢業學分數

■曾修習資格考試科目且成績及格：【考科二】

■其他規定：

1.資格考科一、二沒有先後順序之規定、亦可申請同一學期考試。

2.資格考一、二都通過後，才能申請【提報論文研究計畫報告】。

3.資格考一、二需與博士論文相關之科目及範圍相符，若與論文研究計畫及論文題目不符者，得經系務會議審議後，要求重考。

十、申請學位論文考試規定

1.依本校「博碩士班學位論文考試辦法」及「博士學位候選人資格考核施實要點」辦理。

2.其他規定：無

Requirements Check Form for Doctor's Degree,

Chinese Culture University

1. **Academic Unit and Program Level:** Doctoral Program in History, Department of Philosophy and History , College of Liberal Arts.
2. **Degree Conferred:** Ph.D Arts in History.
3. **Applicable Coverage:** New students admitted since 115 academic year.
4. **Minimum Graduation Credits:** 24 credits.
5. **Maximum Credits Transferred:** 0 credits.
6. **Required Courses.**

Course Code	Course Name	Credits	Hours	Remarks
J199	SEMINAR IN PROPOSAL AND DISSERTATION WRITING	2	2	
	Total	2	2	

7. Foundational Academic Prerequisites for Interdisciplinary Students. (Students admitted with the equivalent qualifications or graduation from an unrelated department have to get enough credits of the foundational course. These courses are not part of the 24-credit doctoral curriculum but are prerequisites designed to ensure all students have the necessary background knowledge to undertake doctoral-level research in history.)

Table 2: Foundation Courses

	Course Name	Credits	Hours	Remarks
1	HISTORIOGRAPHIC METHOD AND THESIS WRITING Chinese	2	2	
2	STUDIES ON CHINESE	4	4	
3	STUDIES ON WESTERN	4	4	Either one
4	Any course chosen from “Four major elective course groups”	4	4	
	Total	10	10	

8. Doctoral Qualifying Examination.

【Exam Subject I】 One of 8 Options:

Specialized Research in Chinese Ancient History;
 Specialized Research in World Ancient History;
 Specialized Research in Chinese Medieval History;
 Specialized Research in World Medieval History;
 Specialized Research in Chinese Early Modern History;
 Specialized Research in World Early Modern History;
 Specialized Research in Chinese Modern/Contemporary History;
 Specialized Research in World Modern/Contemporary History.

【Exam Subject II】 One course that has been previously taken and passed, and is related to the doctoral dissertation.

9.Prior Requirement for Doctoral Qualifying Examination.

- Completing the required courses and minimum graduation credits.
- Completed and passed the qualifying examination (for [Exam Section II] only)
- Other Regulations:
 1. There is no specific order for taking which Exam Subject in advance. As well, students may apply to take both Exam Subjects in the same semester.
 2. Applicants have to pass the Qualifying Examination before submitting the dissertation research proposal.
 3. Both Qualifying Examination Subjects have to match students' doctoral dissertation topics. If not, students might retake the Qualifying Examination according to the review of the department meeting.

10.Dissertation Examination Regulations

1. All above regulations are formulated according to the university's "Regulations for Doctoral and Master's Degree Thesis Examinations.
2. Other regulation: N/A.